
Komárom Város Polgármesteri Hivatala     
2900 Komárom, Szabadság tér 1. 
 
Szám: 1- 13/2012. 
 

JEGYZİKÖNYV 
 
 
Készült Komárom Város Képviselı-testülete 2012. március 8-án megtartott ülésén. 
 
Jelen vannak:   a csatolt jelenléti ív szerint, 

és a Polgármesteri Hivatal elıterjesztések szerinti illetékes munkatársai 
 
Dr. Molnár Attila: Köszönti az ülésen megjelent képviselıket, a hivatal munkatársait. 
Nınap alkalmából nagy szeretettel köszönti a hölgyeket, akik személyesen jelen vannak ezen 
az ülésen, szünetben egy szál virágot kapnak ajándékba ebbıl az alkalomból. 
Megállapítja, hogy az ülés határozatképes jelen van 11 fı képviselı. 
Elmondja, hogy a meghívó napirendjeihez módosító javaslata van az alábbiak szerint: 
Napirend levételre javasolja, a 20-as technikai számmal jelzett az Egyebek napirend b., 
pontjában szereplı „ A 80/2011. (IV.26.) számú képviselı-testületi határozat alapján juttatott 
sport- és közmővelıdés célú pályázati támogatásokkal kapcsolatos módosítás elfogadása.” 
címő napirendet, valamint a 21-es technikai számmal jelzett az Egyebek napirend c., 
pontjában lévı „ A 80/2011. (IV.26.) számú képviselı-testületi határozat alapján juttatott 
sport- és közmővelıdés, Magyarok Dalszínház Színházi Egyesület és Komáromi 
Sporthagyományokat İrzı Kerekasztal pályázati támogatásokkal kapcsolatos elszámolásról 
beszámoló.” címő napirendi pontot. Ha a Pénzügyi Osztály által a két elıterjesztés 
felülvizsgálata megtörtént, akkor a Képviselı-testület a soron következı ülésen fogja 
megtárgyalni. Más módosító javaslata nincs. 
 
Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai részérıl a meghívó 
napirendjével kapcsolatban? – megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselı-társak felé, hogy 
az általa ismertetett módosító javaslatával amennyiben egyetértenek, szavazzanak. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal a módosító javaslatot 
elfogadja. 

 
 
Dr. Molnár Attila: Kéri, szavazzanak a napirendek elfogadásáról. 
 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal a napirendeket az alábbiak 
szerint elfogadja: 

 
 
Napirendek felsorolása: 
 
1. napirend:  Elıterjesztés Komárom Város Önkormányzatának 2012. évi költségvetése 

meghatározása. (rendelet-tervezet) 
                       Elıadók:  Dr. Molnár Attila polgármester 
                                           Molnárné dr. Taár Izabella 



 
 
2. napirend:  Elıterjesztés Komárom Város Önkormányzatának 2011. évi költségvetése IV.        
                        negyedévi módosításáról. (rendelet-tervezet) 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                         Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
3. napirend:  Önkormányzati rendeletek módosítása. 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                         Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
4. napirend:  Komárom Város 2010.02.19-én jóváhagyott településrendezési terv 1. számú   
                        módosításának jóváhagyása. 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                         Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
5. napirend:    A Komárom Város Önkormányzat 2012. évi kiemelt céljainak meghatározása a  
                        Polgármesteri Hivatal köztisztviselıi teljesítmény követelményei  
                        meghatározásához. 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                         Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
6. napirend:  Komárom Város Önkormányzata 2012. évi ünnepi rendezvényterve  
                        meghatározása. 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                         Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
7. napirend:  Beszámoló a Komárom – Bábolna Többcélú Kistérségi Társulás és  
                        munkaszervezete 2011. II. félévi munkájáról a Társulási Tanács döntésérıl,  
                        azok végrehajtásáról. 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                         Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
8. napirend:  Beszámoló a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti 

fontosabb eseményekrıl, tárgyalásokról, intézkedésekrıl, az önkormányzati 
beruházások állásáról, az önkormányzat likviditási helyzetérıl, az 
önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseirıl. 

                       Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                         Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
9. napirend:  Komárom Város Környezetvédelmi Programjának felülvizsgálata. 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                                     Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
10. napirend:  Komáromi Sport és Szabadidı Kiemelten Közhasznú Nonprofit KFT. kérelme. 
                       Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                        Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
11. napirend:  Önkormányzati intézmények helyiségbérlése a Komáromi Sport- és Szabadidı  
                        Kiemelten Közhasznú Nonprofit Kft-tıl. 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                         Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
12. napirend:  Tervezett új közúti hídengedélyezési tervdokumentáció szerzıi jognak  
                        térítésmentes átadása. 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                                      Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
13. napirend:  Komárom Város Komplex Úszásoktatása. 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                         Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
14. napirend:  TIOP – 3.2.4 – 11/1 „Önkormányzati, állami, egyházi, nonprofit fenntartású  
                        Bentlakásos intézmények korszerősítése” és TIOP – 1.2.3/11/1 kódszámú  
                        „Könyvtári szolgáltatások összehangolt infrastruktúra-fejlesztése –  
                        „Tudásdepo Expressz” címő pályázati lehetıségek. 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                         Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
 
 



15. napirend:  Komárom Város Egyesített Szociális Intézmény szakmai dokumentumainak  
                        elfogadása. 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                         Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
16. napirend:  A jelzırendszeres házi segítségnyújtás diszpécserszolgáltatás biztosítása. 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                         Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
17. napirend:  Komárom-Esztergom Megyei Önkormányzat kérelme. 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                        Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
18. napirend:  Komárom-Esztergom Megyei Rendır-fıkapitányság kérelme. 
                       Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                        Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
 
 
Zárt ülés napirendi pontjai: 
 
 
19. napirend:  Önkormányzati tulajdonú bérlakások bérleti jogviszonyának vizsgálata. 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                         Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
20. napirend:  Komárom Város Önkormányzata Hivatásos Tőzoltósága részére bérlı  
                        kijelölési jog biztosítása Komárom, Hısök tere 1. 1/1. szám alatti  
                        önkormányzati tulajdonú bérlakásra. 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                         Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
21. napirend:  A Honfoglalás út 16. fsz. 1. szám alatti ingatlan bérbe adása. 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                         Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
22. napirend:  Ipari Park II. belterületbe vonásának rendezése. 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                        Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
23. napirend:  Komárom-Esztergom Megyei Dunai Vízi rendészeti Rendır-fıkapitány  
                        kinevezése. 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                         Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
24. napirend:  Komárom Város Egyesített Szociális Intézmény vezetıi pályázatának  
                        meghirdetése. 
                        Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                         Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
 
 
1. napirend: 
Elıterjesztés Komárom Város Önkormányzatának 2012. évi költségvetése meghatározása. 
(rendelet-tervezet) 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 

     Molnárné Dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 
 
Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy az ülés megkezdése elıtt a költségvetéssel kapcsolatos 
elıterjesztésekrıl könyvvizsgálónak az álláspontját írásban a Képviselı-testület tagjai 
megkapták. A költségvetéssel kapcsolatosan a legfontosabb és a legrészletesebb 
információkat az elsı forduló tárgyalása elıtt ill. azt követıen különbözı szakmai kollégiumi 
üléseken, lakossági fórumokon részletesen megtárgyalták. Az elızı évi Költségvetésnél úgy 
fogalmazott, hogy ez a „lehetıségek költségvetése” lesz, hiszen alapokat képeztek, melyet a 



szakmai kollégiumok véleménye alapján határoztak meg. Az ez évi Költségvetést, ha 
mindenképpen címkézni szeretnék, akkor egy szóval kifejezve a „túlélés költségvetése” lesz. 
Az idei év lesz az elmúlt 22 év eddigi legnehezebb éve, valamennyi komáromi lakos életében. 
Ezen kívül látható, hogy mind az ország, mind pedig Európa és világgazdasága is 
meglehetısen komoly váltsággal küzd. Ebben az évben a költségvetés egyensúlyban tartására 
összpontosítanak. A korábbi évek gazdaságpolitikája azt eredményezte, hogy megtakarítással 
nem rendelkezett a város. A helyi adók kapcsán az elıterjesztésben is látható, hogy drasztikus 
visszaesést mutat több milliárd forintos nagyságrendben. Ez a visszaesés ekkora település 
életében kezelhetetlen helyzeteket idéz elı. Látható, hogy ez anyagilag nagyon nehéz 
helyzetbe hozza a várost. Megköszöni mindenkinek a segítıkészségét, akik a költségvetés 
elkészítésében segítséget nyújtottak. Köszönetet mond az intézményvezetıknek is, akik 
átérezték a jelenlegi helyzet súlyosságát és segítséget nyújtottak a költségvetés 
megalkotásában. Az elmúlt héten egyeztetéseket folytattak az intézményvezetıkkel. Ezeken a 
tárgyalásokon költséghatékony feladatok megoldására törekedtek. Továbbá megköszöni 
minden szakmai kollégiumi tagnak, komáromi lakosnak a költségvetéssel kapcsolatos 
javaslattételeit, akik errıl a lakossági fórumokon vagy üléseken, írásban vagy szóban 
tájékoztatták a képviselı-testület tagjait. A legfontosabb feladat, hogy az önkormányzat 
mőködését stabilan, egyensúlyban tudják tartani úgy, hogy a 2012-es évi költségvetés 
pénzkeretébe beépített védınıi szolgálat áthelyezése egy másik épületbe és a Szivárvány 
Óvoda tornatermének realizálása mindenképpen megvalósuljon. Az a céljuk, hogy az 
elkövetkezendı hetekben olyan pozitív nyilatkozatokat tudjanak közzé tenni a költségvetés 
elsı negyedéves módosításában szereplı számadatoknál, - mind az Ipari Park helyzetével, 
mind pedig a város egyéb pénzügyi bevételeivel kapcsolatosan – melyek a jelenlegi anyagi 
helyzet pozitív irányba való változását mutatják. Mindent megtesznek annak érdekében, hogy 
mőködési hitel bevonására ne kerülhessen sor. Továbbá elmondja, hogy ezt a napirendet a 
Pénzügyi Bizottság és az Ügyrendi Bizottság is megtárgyalt, melyet elfogadásra ajánltak a 
testületnek. 
Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel, hozzászólás a napirendi ponttal kapcsolatban? 
Megadja a szót Takács József képviselı úrnak, a Pénzügyi Bizottság elnökének. 
 
Takács József: Elmondja, hogy Komárom Város Önkormányzatának nagyon kevés bevétele 
van. Pontosan ezért már a tavalyi évben elkezdtek egy olyan átalakítást, átszervezést 
végrehajtani az intézményeknél, amivel több költséget tudnak csökkenteni és minél több 
pénzösszeget tudnak megtakarítani. Véleménye, hogy a 2012-es évi költségvetés nagyon 
szoros költségvetés, amit érdemes támogatni. Nagyon fontosnak és jónak tartotta, hogy a 
szakmai kollégium tagjainak és a város lakosságának Dr. Molnár Attila polgármester úr 
tájékoztatást adott a város költségvetésérıl, amelyre javaslatokat tettek. Ennek alapján a 2012-
es évi költségvetésbe a javaslatokat így bele tudták építeni. Megköszöni az 
intézményvezetıknek a költségvetés összeállításához nyújtott segítséget és a pozitív 
hozzáállást. Az önkormányzat mőködésének fenntartásához lehetséges, hogy hitelfelvételre 
lesz szüksége, de ezzel a lehetıséggel nem szeretnének élni. Szükség volt a helyi adók 
mértékének a megemelésére. Különbözı alapok lettek kialakítva, itt a civil szervezetek 
támogatására, egészségügyi alapra, oktatás alapra, környezetvédelmi alapra gondol. 
Véleménye, hogy a kérelmek alapján a civil szervezetek nem biztos, hogy megértették, 
milyen anyagi helyzetben van a város, mivel több száz millió forintos igényeket nyújtottak be, 
aminek az Önkormányzat nem tud eleget tenni. A költségvetésben a civil szervezetek 
támogatására 70 millió forintos pénzkeret van beleépítve. Kérése a civil szervezetekhez, hogy 
takarékoskodjanak, a mőködésük hatékonyabbá tételére. Az elmúlt években nagyon sok 
lakossági igény, bejelentés, kérelem érkezett, amelyeket jelenleg is folyamatosan nyújtanak 
be. Kérése a lakosokhoz, hogy mielıtt benyújtanák a különbözı kérelmeket, igényeket az 



önkormányzat helyzetét vegyék figyelembe. A közeljövıben beruházások, felújítások 
várhatók, de ezeknek a megvalósításához pályázati pénzösszegek bevonására lesz szükség. 
Úgy gondolja, hogy ez a költségvetés egy meghatározott ideig biztosítható, de ezen lehet 
változtatni. Az elızı idıszakokra visszatekintve, figyelemmel kísérték és javaslatokat tettek a 
költségvetéshez, de sokszor nem vették figyelembe az észrevételeiket. Kérése, mindenki 
mondja el a véleményét, hogy minél zökkenı mentesen tovább tudják folyatatni a városban a 
mőködést. Javasolja, hogy fogadják el ezt a költségvetést.  
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni, Takács József bizottsági elnök, képviselı úrnak a tartalmas 
hozzászólást. Megadja a szót Babják Csaba képviselı úrnak. 
 
Babják Csaba: Elmondja, hogy az elıterjesztık polgármester úrral együtt, közösen már 
többször megtárgyalták a költségvetést. Mindent megtettek annak érdekében, hogy a lehetı 
legkevesebb terhet szabjanak ki a lakosságra. A 2012-es évi költségvetés hitelfelvétel 
lehetıségét is tartalmazza, ami azt is jelentheti, hogy az adófizetı polgárokra újabb terhet 
róhatnak ki. Az általa képviselt Országos Párt országosan nem tud elfogadni olyan 
költségvetést, ami a hitelfelvétel lehetıségét is számításba veszi. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Babják Csaba képviselı úr hozzászólását. Megadja a szót 
Márkos Attila képviselı úrnak. 
 
Márkos Attila: Elmondja, hogy nehéz helyzetben van Európa, Magyarország, a városok és az 
emberek. Ezt a költségvetést, ha nem fogadják el, akkor a város mőködıképessége veszélybe 
kerülhet és még nehezebb helyzetbe fognak kerülni. Ebben az esetben az is elıfordulhat, hogy 
az emberek az utcára kerülnek és több család fog, szőkölködni. Azt javasolja, hogy ezt a 
költségvetést, fogadják el, mivel a jelenlegi helyzetben nincsen más lehetıségük. Tılük 
független okok vezették ıket a jelenlegi anyagi helyzetbe és fel kell készülni arra, hogy ez 
még rosszabb is lehetne. Babják Csaba képviselı-társa felvetése, teljes mértékben igaz. Ez a 
költségvetés a hitelfelvétel lehetıségét is számításba veszi, mivel ha nem lehet máshogyan 
megoldani ezt az anyagi helyzetet, akkor csak ez az egyetlen megoldás marad. Az 
önkormányzatnak vannak kötelezı feladatai, amit végre kell hajtani. Azon kell 
gondolkodniuk, hogyan lehetne vállalkozásszerő fejlesztésekkel az önkormányzat helyzetét 
fellendíteni. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Márkos Attila képviselı úr hozzászólását. Elmondja, hogy 
Takács József képviselı úr, felvetéséhez, hozzászól. A komáromi lakosság tudomásul vette a 
város anyagi helyzetét. A korábbi észrevételek alapján az utak, utcák, járdák stb. felújításaira 
voltak igények, melyeknek a rendbehozatala a város feladataihoz tartozik. De a jelenlegi 
anyagi helyzetben, nem ezek lesznek a legfontosabb beruházások, amelyek megvalósulnak 
ebben az évben. Vannak olyan folyamatban lévı pályázatok, amelyek közül az elkerülı utca 
kialakítása, a templom köz felújítása, a Rákóczi rakpartra történı bekanyarodó sáv kialakítása 
jelenleg tart. Olyan pályázati lehetıségeket, forrásokat kell keresni, ahol Európai Uniós 
pénzforrásokból, akár az új Széchenyi terv keretén belül megoldást tudnak találni a jelenlegi 
helyzetre. Véleménye, hogy a civil szervezetek is megértették, hogy nagyon nehéz helyzetben 
van az Önkormányzat. A civil szervezetek vezetıi nagyon konstruktívan álltak a nehézségek 
megoldásához. Márkos Attila képviselı-társa elmondta, hogy ha a szívére hallgatna, akkor 
nem szavazná meg ezt a költségvetést és ezt valamennyien így gondolják. Ha megnézik azt az 
idıszakot mikor az új Képviselı-testület megalakult 2010. év októberében, akkor nem arra a 
feladatra készültek fel, hogy egy nagy gazdasági válság bekövetkeztében több milliárd 
forintos helyi bevétel kiesésének a pótlására kell majd törekedni. A helyi adóbevételek 



kapcsán arra a feladatra készültek, hogy a város fejlıdésének az elımozdítása érdekében a 
komáromi lakosokkal együtt, közösen megtárgyalják a város többlet bevételeinek a 
felhasználását. Nagyon reméli, hogy a késıbbiekben ennek a megvalósítása lesz a 
legfontosabb céljuk, feladatuk. A jelenlegi anyagi helyzetben a város mőködıképességének a 
megtartása a legfontosabb feladat. Megköszöni a képviselı társaknak a „felelıs 
városvezetıként gondolkodó” hozzáállását, amit még a költségvetés elıkészítése kapcsán 
tartott munkaértekezleteken mutattak. A késıbbiek folyamán rendszeressé szeretné tenni a 
munkaértekezleteket. Nagyon örül annak, hogy a város vezetısége, a település érdekeit veszi 
figyelembe, mert nem mindenhol ez érvényesül elsısorban. 
Megkérdezi, hogy van-e további kérdés, észrevétel, javaslat a napirendi ponttal kapcsolatban? 
– megállapítja, hogy nincs. Kéri, hogy szavazzanak a rendelet-tervezetrıl. 
 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 9 igen és 2 nem szavazattal megalkotja: 
 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselı-testületének  
2/2012. önkormányzati rendeletét 

Komárom Város 2012. évi költségvetésérıl. 
 

/A rendelet szövege a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 
 
2. napirend: 
Elıterjesztés Komárom Város Önkormányzatának 2011. évi költségvetése IV. negyedévi 
módosításáról. (rendelet-tervezet) 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 

     Molnárné Dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 
Dr. Molnár Attila: Nagy tisztelettel és szeretettel köszönti a testületi ülésen megjelent 
könyvvizsgáló asszonyt. Megköszöni a képviselı társai nevében is a könyvvizsgálói 
véleményt, melyet elızetesen megismerhettek a testület tagjai. Az összbizottság ezt a 
napirendet megtárgyalta, melyet elfogadásra javasol a képviselı-testületnek. 
Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai részérıl a napirendi 
ponttal kapcsolatban? – megállapítja, hogy nincs. Kéri, szavazzanak a rendelet-tervezet 
elfogadásáról. 
 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal megalkotja: 
 
 

Komárom Város Képviselı-testületének  
3/2012. önkormányzati rendeletét 

Komárom Város 2011. évi költségvetésérıl szóló 2/2011. (II.9.) önkormányzati rendelet 
módosításáról. 

 
/A rendelet szövege a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 

 
 
 



3. napirend: 
Önkormányzati rendeletek módosítása. 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 

     Molnárné Dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 
Dr. Molnár Attila: Ennél a napirendnél két rendelet módosítására kerül sor, az egyik az 
anyakönyvi igazgatással összefüggı helyi önkormányzati rendelet módosítása a másik pedig a 
telekadóval kapcsolatos rendelkezés, amit még nem módosítottak. A korábbi szabályozásban 
az idıintervallumok miatt kérte a Kormányhivatal ezeknek a rendeleteknek a módosítását, 
melyet törvényességi felhívásban jelzett. A Kormányhivatal kérése értelmében mindkét 
rendelet módosításra kerüljön a jogszabályi követelményeknek való megfelelése érdekében. 
Az összbizottság ezt a rendelet-tervezetet elfogadásra ajánlja a képviselı-testületnek. 
Megkérdezi, hogy van-e kiegészítés, kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai részérıl a 
napirenddel kapcsolatban? – megállapítja, hogy nincs. Kéri, szavazzanak a rendelet-
tervezetek módosításának elfogadásáról. 
 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 10 igen és 1 tartózkodási szavazattal 
megalkotja: 

 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselı-testületének  
4/2012. önkormányzati rendeletét 

A helyi adókról szóló 25/2011. (XII.22.) önkormányzati rendelet módosításáról. 
 

/A rendelet szövege a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 
 
Kéri, szavazzanak a rendelet-tervezetek módosításának elfogadásáról. 
 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 10 igen és 1 tartózkodási szavazattal 
megalkotja: 

 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselı-testületének  
5/2012. önkormányzati rendeletét 

A hivatali helyiségen kívüli és a hivatali munkaidın túl történı házasságkötés és 
bejegyzett élettársi kapcsolat létesítése engedélyezésének szabályairól és díjairól szóló 

10/2011. (IV. 22.) önkormányzati rendelet módosításáról. 
 

/A rendelet szövege a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 

 
4. napirend: 
Komárom Város 2010.02.19-én jóváhagyott településrendezési terv 1. számú módosításának 
jóváhagyása. 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 

     Molnárné Dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 



 
Dr. Molnár Attila: Kérése a Hivatal illetékes munkatársaitól, hogy röviden ismertessék az 
elıterjesztést. A képviselı-testület által korábban elfogadott rendezési tervre folyamatosan 
érkeznek be észrevételek a komáromi lakosoktól, a telekalakítással, a gazdasági társaságok 
betelepülésével, vagy bármilyen ezzel kapcsolatosan felmerült probléma miatt. A 
szakhatóságok valamint minden olyan szervezet, akinek fontos a véleménye beérkezésre 
került ezért most tudják jóváhagyni a rendezési terv módosítását. Megkéri, Siklósi József 
fıépítész urat, hogy adjon rövid tájékoztatást a rendezési terv módosításáról. 
 
Siklósi József: Elmondja, hogy korábban a képviselı-testület a rendezési terv módosításának 
megindításáról hozott határozatot. Korábban polgármester úr is említette, hogy a különbözı, 
gazdasági területekkel kapcsolatban a lakosság részérıl benyújtott igények miatt volt erre 
szükség. Ez a módosítás ún. egyszerősített, gyorsított eljárásban került módosításra. 
Késıbbiek folyamán a módosítás megtervezésre, majd elkészítésre került. Az illetékes 
szakhatóságoknak országos elıírás szerint, megküldték a beérkezett véleményeket, melyek 
átvezetésre kerültek. Az összehívott tárgyalásokon, ismertették a beérkezett álláspontokat. Az 
állami fıépítész úr részére ezeket megküldték és a késıbbiekben mindezt jóváhagyták. Ezt 
követıen az egyik beruházó részérıl még érkezett be egy módosítási igény, amelyet ebbe a 
rendszerbe becsatoltak. Az utólag benyújtott igényt is megküldték az állami fıépítész úrnak, 
aki mindezt jóváhagyta. Mikor elkészült a komplett anyag, a képviselı-testület elé 
beterjesztették. A településrendezési terv módosítását elfogadásra javasolja a képviselı-
testületnek. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Siklósi József úrnak a rövid tájékoztatást. Megkérdezi, hogy 
van-e kiegészítés, kérdés, észrevétel a napirenddel kapcsolatban? Megadja a szót Hornig 
Rudolfné alpolgármester asszonynak. 
 
Hornig Rudolfné: Elmondja, hogy Siklósi József fıépítész úr tájékoztatóját azzal egészíti ki, 
hogy az Önkormányzat korábban kérte, hogy az elkerülı út melletti területen a kis- és közép 
vállalkozók részére olyan lehetıséget biztosítsanak, hogy az Ipari Park területére be tudjanak 
települni, hogy ne legyen szükségük nagy mérető ingatlanok megvásárlására. Örömmel 
tájékoztatja a testület tagjait, hogy ez a lehetıség most megnyílik ezen a területen. 
 
Dr. Molnár Attila: Megkérdezi, hogy további kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a 
napirendhez? – megállapítja, hogy nincs. Kéri, szavazzanak a rendelet-tervezetrıl. 
 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal megalkotja: 
 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselı-testületének  
6/2012. önkormányzati rendeletét 

Komárom Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 2010. évi 3. számú (II.19.) 
önkormányzati rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet szövege a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 

 
 
 
 



5. napirend: 
A Komárom Város Önkormányzat 2012. évi kiemelt céljainak meghatározása a Polgármesteri 
Hivatal köztisztviselıi teljesítmény követelményei meghatározásához. 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 

     Molnárné Dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 
Dr. Molnár Attila: 
Elmondja, hogy ennél a napirendnél a költségvetéssel összhangban lévı részben 
államigazgatási, önkormányzati feladatokat ellátó teljesítménykövetelmények kerülnek 
rögzítésre, amelyet minden évben a képviselı-testületnek kell meghatároznia.  
Megkérdezi, hogy van-e kiegészítés, kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai részérıl? – 
megállapítja, hogy nincs. Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról. 
 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
 
10/2012. (III.8.) Komárom Város Képviselı-testület határozata 
 
A Képviselı-testület elhatározta, hogy a köztisztviselıi teljesítménykövetelmények alapját 
képzı 2012. évi kiemelt önkormányzati- államigazgatási- hivatali célokat az elıterjesztésben 
foglalt és jelen határozat elválaszthatatlan részét képezı mellékletében rögzített feladatok 
szerint határozza meg. 
 
Határidı:   azonnal 
Felelıs:     Dr. Molnár Attila polgármester 
 
 
6. napirend: 
Komárom Város Önkormányzata 2012. évi ünnepi rendezvényterve meghatározása. 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 

     Molnárné Dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 
Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy a rendezvénytervbe olyan ünnepeket, emléknapokat is 
szeretnének beleépíteni, amelyek korábban nem kaptak nagy hangsúlyt, ilyenek pl.: a 
pedagógusok napja, a magyar sport napja stb. Nagyon sok olyan rendezvény van, melyet 
fontosnak tart, hogy a rendezvénytervbe bekerüljön. Ezek közül kiemeli a Magyar Kultúra 
Napját, a Költészet Napját, a Kommunizmus Áldozatainak emléknapját is. Az elkövetkezendı 
napokban, hetekben fogja megtárgyalni az Országgyőlés azt a határozati javaslatot, amely a 
Kecskés László Társaság felkéréséhez kapcsolódik, İ terjeszti az Országgyőlés elé Ez a 
határozati javaslat arról szól, hogy a Magyar Országgyőlés április 12-két a felvidéki 
kitelepíttettek emléknapjává nyilvánítsa. Ha ezt az országgyőlés jóváhagyná, nagyon fontos 
mérföldkınek tartaná, mivel Komárom városát a felvidéki kitelepítettek emlékvárosának 
tekintik. Ehhez kapcsolódóan megköszöni Kecskés László Társaságnak a hosszú évtizedes 
munkáját. Továbbá elmondja, hogy két dátumot emel ki az elıterjesztésbıl, a Trianoni 
Békediktátumnak a napját, mely napon még a Nemzeti Összetartozás napjáról is 
megemlékeznek. Fontosnak tartja, hogy megfelelı, méltó képen kerüljön sor néhai Alapy 



Gáspár korábbi polgármester úr megemlékezésére. Június 15-én kerül sor a Radetzky 
huszárok megemlékezésére.  
Megkérdezi, hogy van-e kiegészítés, kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai részérıl a 
napirenddel kapcsolatban? Megadja a szót Hamrák Zsófia képviselı asszonynak. 
 
Hamrák Zsófia: Elmondja, hogy Dr. Molnár Attila polgármester úr részletesen számolt be a 
2012. évi ünnepi rendezvénytervrıl. Mindenkinek a szíves figyelmébe ajánlja, hogy ugyan a 
költségvetésben a nemzeti ünnepekre és a városi rendezvények megtartására bizonyos 
mértékő pénzkeret rendelkezésre áll, de a jelenlegi anyagi helyzet miatt önként vállalt 
felajánlásokra lesz szükség.  Ezért kérése az intézmények vezetıihez, a civil szervezetek 
vezetıihez, hogy amennyiben lehetıségük és módjuk van rá, önkén ajánlják fel segítségüket a 
rendezvények színvonalas lebonyolításához. Megköszöni elıre is a nagylelkő felajánlásokat, 
segítségnyújtásokat. Az elkövetkezendı ünnep Március 15, amelyen az 1848-49-es 
Forradalom és Szabadságharcra emlékezünk. Ebbıl az alkalomból színvonalas rendezvények 
megtartására kerül sor, melyeket csekély pénzösszegbıl is meg lehet tartani. A város 
lakosságának tartják meg a rendezvényeket. Ezért kérése a lakosokhoz, hogy aki tud, az 
vegyen részt az ünnepségeken. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Hamrák Zsófia képviselı asszonynak a rövid kiegészítést. 
Megadja a szót Czita János képviselı úrnak. 
 
Czita János: Elmondja, hogy az Augusztus 20-i állami ünnep, nagyon szép ünnepünk. Ezzel 
kapcsolatban javasolja, hogy célszerő lenne a Koppánymonostori városrészben megtartani ezt 
az ünnepet, hiszen ott egy olyan közpark van, ami megfelelı lenne erre a célra. A 2012. év a 
Koppánymonostori lakosok életében egy jelentıs év, hiszen 20 éves a Koppánymonostori 
Sportegyesület, mely alkalomból színvonalas rendezvénysorozat megtartására kerül sor. A 
költségcsökkentés érdekében célszerő lenne az ünnepségeket központosítani, hogy a 
városrészekben ne különbözı helyeken kerüljenek megtartásra az adott ünnepi rendezvények. 
Javasolja megfontolásra a Koppánymonostori lakosok felvetéseit. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Czita János képviselı úr felvetését. Elmondja, hogy nagyon 
örül ennek a javaslatnak és egyetért vele. Megadja a szót Hamrák Zsófia képviselı 
asszonynak. 
 
Hamrák Zsófia: Megköszöni Czita János képviselı úr javaslatát és mindenképpen élni fognak 
vele. 
 
Dr. Molnár Attila: Megadja a szót Babják Csaba képviselı úrnak. 
 
Babják Csaba: Elmondja, hogy nagyon jó civil szervezetek mőködnek a városban, akik 
különbözı rendezvényeket, megemlékezéseket is tartanak. Úgy gondolja, hogy a civil 
szervezetekkel való együttmőködésre szükség van. Felhívja a figyelmet a Pozsonyi csatára, 
amely 907-ben volt. Ebben a csatában hunyt el Árpád vezér. Azért emeli ki ezt a csatát, mivel 
nem tanítják ezt ma Magyarországon, viszont Amerikában a Katonai Akadémián a West 
Pointon, minden amerikai tisztnek vizsgát kell tennie ebbıl. Árpád vezér a csatában olyan 
bravúrt hajtott végre, hogy a magyarság leigázásával megbízott európai százezres haderıt, 40 
ezres hadsereggel verte le. Úgy gondolja, hogy ez igazán büszkeséggel tölthet el minden 
magyart, különösen annak tekintetében, amit az Európai Unió most Magyarországgal tesz. Ha 
valamelyik civil szervezet megemlékezik a Pozsonyi csatáról, akkor az Önkormányzat segítse 
meg, ha nem is pénzösszeggel, akkor esetleg hirdetéssel vagy egy terem biztosításával. 



Továbbá elmondja, hogy 120 évvel ezelıtt hunyt el Klapka György Komárom város védıje. 
Úgy gondolja, hogy ebben az évben errıl is meg kellene emlékezni. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Babják Csaba képviselı úr felvetését. Megadja a szót Takács 
József képviselı úrnak. 
 
Takács József: Kérése, hogy a rendezvénytervezetbe kerüljön bele a Szınyi városrész 
rendezvényei is. Tudja, hogy nem olyan könnyő egyeztetéseket folytatni a rendezvények 
megtartásának a helyszínével sem, de ha lehetséges, akkor tüntessék fel ezeket is. Továbbá 
elmondja, hogy ebben az évben a Szınyi városrészben az 1848-49-es forradalom és 
szabadságharc ünnepérıl március 14-én 15 órakor fognak megemlékezni a Hısök terén. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Takács József képviselı úr felvetését. Megadja a szót Hamrák 
Zsófia képviselı asszonynak. 
 
Hamrák Zsófia: Elmondja, hogy Babják Csaba képviselı úr felvetésére válaszol. 
Természetesen majd egyeztessenek a rendezvény megtartásával kapcsolatosan. A civil 
szervezeteknek is alapvetı feladata, hogy jelezzék felé a különbözı rendezvények 
megtartását, hogy összhangba tudják hozni a városi rendezvényekkel. Ha önállóan szeretnék 
megtartani rendezvényeket, akkor azt természetesen megtehetik, nem kötelesek tájékoztatást 
adni errıl. Nagyon örül annak, hogy ez az elıterjesztés ilyen népszerő. Megjegyzés képen 
elmondja, hogy a jövıben azt szeretné kérni mindenkitıl, hogy ezeket az ötleteket a program 
összeállítása elıtt idıben jelezzék felé. 
 
Dr. Molnár Attila: Megadja a szót Márkos Attila képviselı úrnak. 
 
Márkos Attila: Kérése Hamrák Zsófia képviselı asszonyhoz, hogy amennyiben lehetıség van 
rá, akkor a rendezvénynaptárba vegye fel az áldozattá vált, hısi halálhalt lovas katonák 
emléknapjával kapcsolatos rendezvényt. Ez a megemlékezés Komárom városában már 14 éve 
rendszeresen október elsı szombatján tarják. Az ország minden területérıl érkezni ide 
látogatók. A 2001-es évtıl kezdve, mióta megalakult a Nemzeti Lovas Díszegység a 
köztársasági elnök úr minden alakalommal vezényelt le egy szakaszt. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Márkos Attila képviselı úr felvetését. Megadja szót Turi 
Bálint alpolgármester úrnak. 
 
Turi Bálint: Elmondja, hogy Babják Csaba képviselı úr felvetésére válaszol. Minden 
középiskolában oktató történelem tanárok említést tesznek a tanítványainak, gyermekeinek 
arról, hogy a Pozsonyi csatában Árpád vezér és csapatai legyızték Európa egyesített 
haderejét. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni a képviselı-társaknak az észrevételeket. Kérése, hogy az 
elhangzott rendezvényeket az ünnepi rendezvénytervbe foglalják bele. Javasolja, hogy a 
határozati javaslatban mindez úgy szereplejen, hogy az elhangzottakkal kiegészítve 
jóváhagyja a képviselı-testület a 2012-es évi ünnepi rendezvénytervet.  
Megkérdezi ki az, aki egyetért azzal, hogy: 

- Április 12. a felvidéki kitelepítettek emléknapja 
- Május 17. Klapka György halálának évfordulója 
- Július 4-7. Pozsonyi csata 
- Október 6. A hısi halált halt lovas katonák emléknapja módosításokkal egyetért. 



Kéri, szavazzanak a módosító indítványokról. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal a módosító indítványokat 
elfogadja.  

 
Dr. Molnár Attila: Kéri, szavazzanak a kiegészített határozati javaslatról. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja:  

 
11/2012. (III.8.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 
Komárom Város Képviselı-testülete elhatározta, hogy a Nemzeti Ünnepekrıl és Komárom 
Városában megtartott emléknapokról szóló tervet az elıterjesztésben foglalt és jelen határozat 
elválaszthatatlan részét képezı mellékletben rögzítettek szerint elfogadja. 
 
Határidı:   azonnal 
Felelıs:     Dr. Molnár Attila polgármester 
       Hamrák Zsófia képviselı, tanácsnok 
 
7. napirend: 
Beszámoló a Komárom – Bábolna Többcélú Kistérségi Társulás és munkaszervezete 2011. II. 
félévi munkájáról a Társulási Tanács döntésérıl, azok végrehajtásáról. 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 

     Molnárné Dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 
Dr. Molnár Attila: Megkérdezi, hogy van-e kiegészítése az elıterjesztıknek? – megállapítja, 
hogy nincs. Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai részérıl a 
napirenddel kapcsolatban? – megállapítja, hogy nincs. Kérése a képviselı-testület tagjaihoz, 
hogy szavazzanak a határozati javaslat elfogadásáról. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
12/2012. (III.8.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 
Komárom város Képviselı-testülete elhatározta, hogy a Komárom-Bábolna Többcélú 
Kistérségi Társulás, a munkaszervezet és a társulás szakfeladatait ellátó szervezetek 2011. 
évre vonatkozó beszámolóit elfogadja. 
 
Határidı:   azonnal 
Felelıs:     Dr. Molnár Attila polgármester 
 
8. napirend: 
Beszámoló a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti fontosabb 
eseményekrıl, tárgyalásokról, intézkedésekrıl, az önkormányzati beruházások állásáról, az 
önkormányzat likviditási helyzetérıl, az önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseirıl. 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 

     Molnárné Dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 



 
Dr. Molnár Attila: Január elsı napjaiban az Endresz Csoport a Kebel Erıdbarátok 
Egyesülettel közösen a Monostori Erıdben a Don kanyarban hısi halált halt magyar katonák 
emlékére tartottak megemlékezést. 
Tájékoztatás képen elmondja, hogy a képviselı-testület a tavalyi évben hozott döntést a Turul 
szobor felállításáról. Az Endresz Csoport ezzel kapcsolatosan egy olyan jellegő közadakozást 
szeretnének elindítani Komárom városában, ami nemcsak a Dél-Komáromi városra, hanem 
Észak-Komáromra is kiterjedne. Tudomása szerint jelenleg ennek az elıkészületei már 
elkezdıdtek. Napokon belül errıl részletesebb tájékoztatást fog adni a civil szervezet tagjai a 
komáromi lakosoknak. 
Minden elszakított nemzetrészrıl folyamatosan érkeznek állampolgársági esküt tenni. Az 
eskütevık száma megközelítıleg már 200 fı.  
Galambász kiállítás került megtartásra január 3. hétvégéjén a Csokonai Mővelıdési 
Központban, ahol a komáromi bukó galambokat mutatták be. Ezen az eseményen részt vett, 
Hornig Rudolfné alpolgármester asszony is. Komárom városában más civil szervezetek is 
folyatatnak galambász tevékenységet. 
A Magyar Kultúra Napja színvonalas rendezvény, amely a Jókai Mór Filmszínházban került 
megtartásra. 
Komárom városába látogatott januárban az Irán nagykövet úr, aki megismerkedett a várossal, 
az Ipari Parkkal, a fürdıvel is. Irán is elkötelezett a magyarországi befektetések iránt. 
Cserkésznapot tartottak a komáromi cserkészek tagjai. Több képviselı-társa részt vett ezen a 
programon. 
Továbbá elmondja, hogy 70 évvel ezelıtt nyitotta meg kapuit a Jókai Mór Gimnázium a 
diákok elıtt. Így ezzel kapcsolatosan színvonalas rendezvénysorozat került megrendezésre.  
Tegnapi nap folyamán a Nokia Kft. által tett bejelentést követıen mind a cég vezetıi, mind a 
cég Szakszervezete és Üzemi Tanácsa valamint a Munkaügyi Központok és az Önkormányzat 
folyamatosan egyeztetéseket folyatatnak. Több Munkacsoport jött létre. Az egyik 
Munkacsoportot a Nemzetgazdasági Minisztérium felügyeli, ami inkább országos kihatású 
tevékenységekkel foglalkozik és stratégiai kérdésekkel kapcsolatban is. Az Önkormányzat 
egy olyan helyi munkacsoportot koordinál, amiben a helyi operatív döntések meghozatala a 
legfontosabb feladat. Ennek a munkacsoportnak az Önkormányzat, a Nokia Kft. vezetısége és 
Szakszervezete, valamint az Üzemi Tanács és a Munkaügyi Központok - a Gyır-Moson-
Sopron megyei Munkaügyi Központ vezetısége és a Komárom-Esztergom megyei 
Munkaügyi Központ vezetısége - a tagjai és az Országos Foglalkoztatási Hivatal elnöke is. A 
munkacsoporthoz csatlakozott Észak-Komárom polgármestere és alpolgármestere is. Ebbıl a 
szempontból igyekeznek minden területen megragadni a tájékoztatás lehetıségét. 
A Nokia Kft. jelezte, hogy elindított egy ún. „Bridge Híd” programot, amely azt a célt 
szolgálja, hogy a létszámleépítés kapcsán érintett munkavállalóknak próbál lehetıséget 
biztosítani arra, hogy megfelelı átképzés után a versenyszférában el tudjanak elhelyezkedni 
vagy a vállalkozásfejlesztés területén vállalkozóként meg tudják találni a számításukat. A 
legfontosabb üzenet az volt a Nokia Kft. bejelentésénél, hogy Magyarországon marad a cég és 
Komárom városában. Továbbá még bejelentették, hogy 2100 munkavállaló van, akiket 
foglalkoztatni fognak. Továbbra is a térség egyik legnagyobb foglalkoztatója lesz. A 
létszámleépítés során 2300 fı munkavállalót küldenek el az év végéig, különbözı 
idıközökben. Az elsıdleges információik alapján a holnapi nap folyamán, kerül sor az elsı 
olyan bejelentésére a Nokia Kft. Szakszervezete részérıl, hogy kik lesznek azok, akiket 
elbocsátanak. Továbbá elmondják, hogy miben kell segítséget nyújtania az 
Önkormányzatnak. A Nokia Kft.-nél dolgozó munkavállalók jelentıs részének több mint a 40 
%-a felvidékrıl jár be. Késıbbiekben ez jelentıs problémát fog okozni, ezért is csatlakozott a 
munkacsoporthoz Észak-Komárom polgármestere is. Ami bíztató lesz, hogy 16 olyan cég 



van, akik már jelezték, hogy azokat a munkavállalókat szeretnék foglalkoztatni majd, akiket a 
Nokia Kft. a leépítés során elbocsát. Meglehetısen nagyon keresett a munkapiacon azoknak 
az aránya, akik korábban a cégnél dolgoztak, mivel olyan munkakultúrára tettek szert, amely 
a munkapiacon keresetté tette a munkavállalókat. A legnagyobb felelısség az, hogy 
megpróbálnak segítséget nyújtani a munkavállalóknak a versenyszférában való 
elhelyezkedésben. A tegnapi nap folyamán a szakszervezeti tárgyalást követıen nagy 
valószínőségben a vezetıség pozitív megállapodásra tud jutni a céggel. Ha esetleg az állna 
fent, hogy a versenyszférában a munkavállalókat nem tudják foglalkoztatni, akkor az 
Önkormányzat a start-közmunka program és egyéb közmunka programok segítségével 
átmeneti megoldást találnak majd erre. 
Tájékoztatás képen elmondja, hogy Horváth Zsolt képviselı-társa egy beadvánnyal 
kapcsolatban kereste meg. Koppánymonostoron már régebb óta állandó jelleggel problémák 
vannak az állattartással és a kutyamenhellyel kapcsolatban. Az idei évi költségvetést mivel 
már elfogadták, így nincs akadálya annak, hogy befejezıdjenek azok a munkálatok, melyek 
ezeket a problémákat megszüntetik. Megköszöni Horváth Zsolt képviselı-társának ezt a 
beadványát, hogy így tájékoztatást tudott errıl adni a többi képviselı-társának. 
Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel, hozzászólás a képviselı-testület tagjai részérıl a 
napirendi ponttal kapcsolatban? Megadja a szót Márkos Attila képviselı úrnak. 
 
Márkos Attila: Elmondja, hogy a Magyar Lovas Színház augusztus hónapban elıadott 
Honfoglalás címő darabját a Magyar Televízió felvette, amit december 27-én este fımősor 
idıben közvetítettek. A leadott mősorral a Magyar Televízió olyan komoly nézettségre tett 
szert, mely a mérések alapján bebizonyosodott, hogy közel 1 millió ember nézte meg ezt az 
elıadást. Így nem az M2-n ismételték meg, hanem február 18-án áttették a Duna Tv fımősor 
idejébe, ahol szintén közel 1,5 millió ember látta a Honfoglalás címő elıadást. Elfogadta a 
kormány a Nemzeti Lovas programot, melyre nagyon büszke. Komárom városában mőködik 
a Nemzeti Lovas İrség, amely most a Nemzeti Lovas programba önálló egységként 
kerülhetett be a program szerves részébe. A Nemzeti Lovas programba viszont csak egyetlen 
egy civil szervezet kerülhetett be ez pedig a Polgárırség. Mindez azt eredményezi, hogy 
ennek az egységnek Komáromban lesz az országos kiképzı központja, amely egy országos 
szervezetté alakul ki. Hamarosan indul egy Lovas Túra címő mősor a Magyar Televízióban, 
ami azért fog Komárom városhoz főzıdni, mivel minden jelenete a városban történik. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Márkos Attila képviselı úr felvetését. Véleménye, hogy 
nagyon fontos információ volt, mindenki számára.  
Megkérdezi, hogy van-e egyéb kérdés, észrevétel, hozzászólás a napirendi ponttal 
kapcsolatban? – megállapítja, hogy nincs. Kérése a képviselı-testület tagjaitól, hogy 
szavazzanak a határozati javaslatról. 
 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
 
13/2012. (III.8.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 
Komárom Város Önkormányzat Képviselı-testülete elhatározta, hogy a lejárt határidejő 
határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti fontosabb eseményekrıl, tárgyalásokról, 
polgármesteri és egyéb intézkedésekrıl szóló beszámolót elfogadja. 
 



Határidı:   azonnal 
Felelıs:     Dr. Molnár Attila polgármester 
 
 
9. napirend: 
Komárom Város Környezetvédelmi Programjának felülvizsgálata. 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 

     Molnárné Dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 
Dr. Molnár Attila: Megkérdezi, hogy van-e kiegészítése az elıterjesztınek? – megállapítja, 
hogy nincs. Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai részérıl a 
napirenddel kapcsolatban? Megadja a szót Sárai János képviselı úrnak. 
 
Sárai János: Elmondja, hogy nagyon jól elkészített az elıterjesztés. Viszont egy dolog 
hiányzik az anyagból. Vannak olyan területei Szınynek, amelyekkel környezetvédelmi 
szempontból érdemes lenne foglalkozni. Tudomása szerint nagyon kevés információja van a 
Szınyi városrész területérıl környezetvédelmi szempontból. Szeretné ehhez felajánlani a 
segítségét, melyhez Takács József képviselı-társa is szívesen csatlakozna. Nagyon bízik 
abban, hogy sikeres munkát fognak végezni ebben a témakörben. Kérése, hogy ehhez az 
anyaghoz kiegészítés képpen a Szınyi városrésszel kapcsolatosan elkészült környezetvédelmi 
anyagok, dokumentumok is szerepeljenek Komárom Város Környezetvédelmi Programjában. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Sárai János képviselı úr felvetését. Megadja szót Hamrák 
Zsófia képviselı asszonynak. 
 
Hamrák Zsófia: Elmondja, hogy a környezet és az emberek egészségének a védelme ehhez a 
témakörhöz hozzá tartozik. A Petıfi Sándor Általános Iskola épületén nagyon sok galamb 
tartózkodik már régebb óta, melyek nagyon sok betegséget is terjeszthetnek. Ez ellen, ha nem 
tesznek semmit, akkor az ÁNTSZ akár még az iskolát is bezárhatja. Havran-Tóth Bernadett 
környezetvédelmi ügyintézıt kéri meg, kerüljön bele az elıterjesztésbe, hogy ez 
környezetszennyezésnek is minısíthetı. Segítséget kér ennek a problémának a mielıbbi 
megoldásra találására. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Hamrák Zsófia képviselı asszony felvetését. Elmondja, hogy 
Dr. Csalaváné Hódosi Ágnes beruházási és pályázati referens asszony hatáskörébe tartozik az 
ügy és már folyamatban van ennek a megoldása. Véleménye, hogy errıl majd az 
elkövetkezendı napokban tájékoztatást adnak a képviselı-testület tagjainak. A Petıfi Sándor 
Általános Iskola igazgató asszonya is már korábban jelezte ezt a problémát az Önkormányzat 
felé. Véleménye, hogy nem olyan könnyő ezt a helyzetet kezelni, de igyekeznek minél elıbb 
megoldást találni. Megadja a szót Babják Csaba képviselı úrnak. 
 
Babják Csaba: Elmondja, hogy az Öreghegyen lakó barátai jelezték felé, hogy a hátsó Tatai út 
és az Öreghegy közötti bekötıút két szélére nagy mennyiségben illegálisan egyes emberek 
raknak le a hulladékot. Kérése, hogy erre a problémára mielıbb találjanak megoldást. 
Véleménye, hogy e területre a Közterület-felügyeletnek kellene fokozottabban odafigyelnie. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Babják Csaba képviselı úr felvetését. Elmondja, hogy a 
Közterület-felügyelet vezetıje jelen van az ülésen és jelezte, hogy erre igyekeznek minél 
elıbb megoldást találni. Korábban a Nemzeti Lovas İrségnek is több komoly észrevétele volt 
ezzel az üggyel kapcsolatban. Megadja a szót Czita János képviselı úrnak. 



 
Czita János: Elmondja, hogy Hamrák Zsófia képviselı asszony felvetéséhez szeretne 
hozzászólni. A galambok okozta problémát azzal szeretné kiegészíteni, nemcsak építészeti 
szempontból nagyon rossz ez az állapot, hanem közegészségügyi szempontból is gondot 
okoznal. Olyan humán egészségügyi és állategészségügyi probléma van a galamboknál – mint 
ahogyan a patkányoknál is -, hogy TBC betegséget is terjeszthetnek. Ezek a szirti galambok, 
már nagyon elszaporodtak a városban, és minél elıbb megoldást kell erre találni. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Czita János képviselı úr felvetését. Elmondja, hogy ehhez 
hasonló probléma merült fel a Parlamentnél is. Egy ragadozó madár pár segítségével oldották 
meg ezt a problémát. Ehhez hasonló megoldási javaslat érkezett be az Önkormányzathoz is. 
Megadja a szót Sárai János képviselı úrnak. 
 
Sárai János: Elmondja, hogy Babják Csaba képviselı úr felvetéséhez szeretne hozzászólni. 
Véleménye, hogy amíg olyan rendeletek vannak hatályban, amelyek szerint a tulajdonosok 
kötelesek az illegálisan lerakott szemetet elszállíttatni, addig nem tudnak ez ellen tenni 
semmit. Veszélyes hulladékot is lerakhatnak akár az illegális hulladéklerakók. De a 
földtulajdonosokat fenyegetik büntetéssel.  
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Sárai János képviselı úr felvetését. Megkérdezi, hogy van-e 
további kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai részérıl a napirenddel kapcsolatban? – 
megállapítja, hogy nincs. Kéri, szavazzanak a kiegészített határozati javaslat elfogadásáról. 
 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja 

 
 
14/2012. (III.8.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 
Komárom Város Képviselı-testülete elhatározta, hogy  
 

1. A Komárom Város 2009 – 2014 idıtartamra vonatkozó Környezetvédelmi 
Programjának felülvizsgálatát az elıterjesztésben foglalt és jelen határozat 
elválaszthatatlan részét képezı mellékletben rögzített feladatok szerint határozza meg. 

2. Környezetvédelmi Program végrehajtásának mellékleteként Szıny településrészre 
vonatkozóan ki kell egészíteni. 

 
Határidı:  2012. április 1. 
Felelıs:     Dr. Molnár Attila polgármester 
 
 
 
10. napirend: 
Komáromi Sport és Szabadidı Kiemelten Közhasznú Nonprofit KFT. kérelme. 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 

     Molnárné Dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 
Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy a meghívó napirendjei között szerepel néhány olyan 
kérelem, amely határidı módosításokat tartalmaz. Az egyik oka, hogy a felhasználása ebben 



az évben fog megtörténni, a másik oka az, hogy a pénzügyi helyzet miatt nem tudtak 
maradéktalanul valamennyi gazdasági társaságnak, intézményeknek pénzügyi forrását 
biztosítani. Ezek a pénzösszegek mindenképpen járnak, csak már elszámolni sem tudtak. Ez a 
kérelem arról szól, hogy a képviselı-testület 2012. április 30-ára módosítsa a Komáromi 
Kulturális Sport és Szabadidı Nonprofit Kft. pénzügyi elszámolásának a határidejét, 
amelynek határideje január 15-én járt le.  
Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-társak részérıl a napirenddel 
kapcsolatosan? Megadja a szót Babják Csaba képviselı úrnak. 
 
Babják Csaba: Elmondja, hogy a kérelemben az szerepel, a határidı 2012. január 15-e, 
viszont kérelem keltezése február 21-e. Véleménye, hogy aki január 15-ére nem tudja az 
elszámolást elkészíteni, az ne február 21-én adja be, hanem január 14-én. Megkérdezi, 
Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı asszonytól, hogy a pénzügyi fegyelem be nem tartása 
esetén egy hasonló ügy tényét nem veti fel? Meg kell állapítani a mulasztás tényét. A 
kérdésekre szeretne választ kapni. 
 
Molnárné dr. Taár Izabella: Elmondja, hogy a Kft. elszámolását, juttatásának a mértékét és 
elszámolásának módját a képviselı-testület határozta meg. Amíg ezt a képviselı-testület nem 
módosítja, addig a Kft.-nek ezt kell betartania. A Kft. kérése, hogy az elszámolási határidıt a 
képviselı-testület módosítsa. Valóban így van, ahogy Babják Csaba képviselı úr is 
megjegyezte, hogy határidın túl történt ez. Az eljárási szabályok megvizsgálását követıen a 
megfelelı szankciókat majd alkalmazni fogják a Kft.-vel szemben. 
 
Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy a gazdasági társaságnál is könyvvizsgáló látja el ezeket a 
feladatokat, a megfelelı pénzügyi háttérrel. A gazdasági társaságtól könyvvizsgálói 
véleményt kérnek.  
 
Babják Csaba: Véleménye, ha január 15-e volt a határidı, akkor nem február 21-én kell 
kérelmeznie, a késıbbi idıpontban történı pénzügyi elszámolását. Kérése a képviselı-
testülethez, hogy ezt a kérelmet így ne fogadják el, vagy vegyék le a napirendrıl.  
 
Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy kérnek a cégtıl egy olyan írásos állásfoglalást, ami a cég 
könyvvizsgálójának a kézjegyével is ellátott, és bizonyítani tudják a cégnél történtek 
helyességét. Ezt a következı ülésen, a két ülés közötti témákba becsatolják. Nem látja 
akadályát annak, hogy az alaphatározatot - ami arról szól, hogy pénzforgás történt-e vagy nem 
- ne fogadják el.  
Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai részérıl a meghívó 
napirendjével kapcsolatban? – megállapítja, hogy nincs. Kéri szavazzanak a határozati 
javaslat elfogadásáról. 
 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 8 igen 1 nem 2 tartózkodási szavazattal az 
alábbi határozatot megalkotja: 

 
 
15/2012. (III.8.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 

1. Komárom Város Önkormányzatának Képviselı-testülete hozzájárul, hogy a 2011 
évben fel nem használt támogatást 2012 évben az eredeti célnak megfelelıen 
felhasználhassa. 



2. A 42.496.000 Ft támogatási összeg elszámolási határideje 2012.április 30.-ra módosul. 
 
      Határidı:   azonnal  
      Felelıs:     Dr. Molnár Attila 
 
 
11. napirend: 
Önkormányzati intézmények helyiségbérlése a Komáromi Sport- és Szabadidı Kiemelten 
Közhasznú Nonprofit Kft-tıl.                      
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                Molnárné Dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 
Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy ezt a napirendi pont a Közösségi házban lévı 
bérleményekrıl szól, és az összbizottság is megtárgyalta. A Családsegítı Szolgálat illetve az 
Egészségügyi Alapellátás magas bérleti díj megfizetésével tarozott volna az üzemeltetı felé. 
Az összbizottság azt a javaslatot ajánlotta elfogadásra a képviselı-testületnek, hogy az 
önkormányzati fenntartású intézmények, akik ott irodát illetve területet bérelnek, azoknak a 
saját intézményük után ne kelljen bérleti díjat fizetni. A könyvtárnál ez a helyzet megoldódott. 
A létesítménygazdálkodással kapcsolatban kikéri a civil szervezetek, intézményvezetık, 
szakmai kollégiumi tagok véleményét is. Vannak olyan létesítmények is, amelyeket 
vállalkozói alapon is lehetne mőködtetni. Fontosnak tartja, hogy a megfelelı elıkészítés után 
a képviselı-testület mindezt tárgyalja majd meg.  
 
Dr. Kreft-Horváth Loránd: Elmondja, hogy egyetért ezzel a felvetéssel. Tudja, hogy a 
kistérségi rendszer átalakítása folyamatban van, de vegyék figyelembe, hogy olyan 
tevékenység is folyik a Családsegítı Szolgálatnál, illetve az Egészségügyi Alapellátásnál, ami 
nem csak Komárom városát érinti. Az intézményeknek kedvezményt adnak. Kérése ezzel 
kapcsolatban, hogy nem csak ezeknek az intézményeknek adjanak kedvezményt, hanem a 
többi településnek is, akik profitálhatnak ebbıl a mőködésbıl.  
 
Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy komplexen kell kezelni ezt a kérdést. Az elsı alaplépést 
ezzel kapcsolatban már megtették még a tavalyi évben. Úgy gondolja, hogy itt annak az ideje, 
hogy ismét áttekintsék és még jobban tökéletesítsenek a megoldásokon. Megkérdezi, hogy 
van-e kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai részérıl a napirenddel kapcsolatban? – 
megállapítja, hogy nincs. Kéri szavazzanak a határozati javaslat elfogadásáról. 
 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 9 igen 2 tartózkodási szavazattal az alábbi 
határozatot megalkotja: 

 
 
 
16/2012. (III.8.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 

1. A képviselı-testület elhatározta, hogy a 2011. június 15-én kelt, 1114-7/2011 iktató 
számú üzemeltetési szerzıdést az alábbi 3.7. ponttal kiegészíti: 

 
„3.7. Az Üzemeltetı vállalja, hogy az általa üzemeltetett, Komárom 556. helyrajzi számú, 
Közösségi Ház megnevezéső, 2900 Komárom, Jedlik Á. u. 8. szám alatti ingatlan 
 

a) 42,3 m² alapterülető irodáját Komárom Város Egészségügyi Alapellátási 
Szolgálatának 



b) az összesen 204,72 m² (150,12+18,8+5,7+18,9+11,2) alapterülető irodáját, illetve 
raktárát Komárom és Környéke Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálatának 

a  napi feladataik ellátására külön bérleti díj nélkül, kizárólag az arányosított rezsi költség 
felszámításával biztosítja.” 
 

2. Komárom Város Képviselı-testülete elhatározta, hogy felhatalmazza Dr. Molnár 
Attila polgármestert az üzemeltetési szerzıdés 1. határozati pont szerinti módosítására, 
valamint az üzemeltetési szerzıdés módosításának aláírására. 

 
      Határidı:   2012. március 14. 
      Felelıs:     Dr. Molnár Attila polgármester 
 
 
 
12. napirend: 
Tervezett új közúti híd engedélyezési tervdokumentáció szerzıi jognak térítésmentes átadása.                                                                
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
               Molnárné Dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 
Dr. Molnár Attila: Kérése Hornig Rudolfné alpolgármester asszonyhoz, hogy röviden 
ismertesse az elıterjesztést. Megadja a szót Hornig Rudolfné alpolgármester asszonynak. 
 
Hornig Rudolfné: Elmondja, hogy Komárom városa 2007-ben részt vett az interreg 
pályázaton, ahol az új közúti Duna hídnak az engedélyezési tervét készítették el közösen 
Észak-Komárommal. A szerzıdéseket, tervezésre a két város kötötte meg. A Nemzeti 
Infrastruktúra Fejlesztı Zrt. ugyanezt a tervet nyújtaná be pályázatnak, illetve 
továbbfejlesztené. Ehhez szükséges ennek a dokumentumnak az átadása, hogy tovább 
dolgozhassanak rajta, illetve ha szükséges, akkor módosításokat végezzenek. Ezt a jogot ık 
szerezték meg és majd át kell adniuk mindezt a Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztı Zrt.-nek. 
Észak-Komárom ezt már megtette, az ezzel kapcsolatos döntést már meghozták, így tovább 
tudnak dolgozni a híd tervdokumentációján.   
 
Dr. Molnár Attila: Ha váratlan események nem következnek be, akkor 2015-ben elkezdıdhet 
az új híd megépítése.  
Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai részérıl a napirenddel 
kapcsolatban? – megállapítja, hogy nincs. Kéri szavazzanak a határozati javaslatról. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
17/2012. (III.8.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 
1., Komárom Város Képviselı-testülete elhatározta, hogy a Komárom és Révkomárom 

(Komárno) között tervezett új közúti híd engedélyezési tervdokumentációját és Komárom 
Város Önkormányzatát megilletı szerzıi jogát térítésmentesen átadja a Nemzeti 
Infrastruktúra Fejlesztı Zrt. részére. 

  
Határidı:   azonnal 
Felelıs:     Dr. Molnár Attila polgármester 
 
 
 
 



13. napirend: 
Komárom Város Komplex Úszásoktatása.                                                      
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                Molnárné Dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 
Dr. Molnár Attila: Köszönetet mond Turi Bálint alpolgármester úrnak az úszásoktatási 
program elindításáért, szervezéséért, megvalósulásáért. Az intézményeknek, 
intézményvezetıknek is megköszöni a hozzájárulását, hiszen az ı segítségük nélkül sem 
valósulhatott volna a program. Nagyon fontos döntés volt, hogy az úszásoktatás lehetıségét 
biztosítani tudják valamennyi komáromi kisgyermek részére. Korábban úgy döntöttek, hogy a 
Komthermal Kft. bonyolítsa le ezt a programot, de a cég jelezte az önkormányzat felé, hogy 
nagyon hosszú folyamat lenne mindezt teljesítenie, valamint a tevékenységi körében és a 
társasági szerzıdésben sem szerepel ennek a feladatnak a teljesítése. Véleménye, hogy sokkal 
jobb lenne, ha az önkormányzat bonyolítaná le ezt a programot. Ebben a határozati 
javaslatban a tavalyi évrıl rendelkeznek. Az idei évi úszásoktatási költségek, majd a 2012. évi 
elfogadott költségvetésben szerepelnek.  
Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai részérıl a napirendi 
ponttal kapcsolatban? Megadja a szót Turi Bálint alpolgármester úrnak. 
 
Turi Bálint: Elmondja, hogy ısszel 10 héten keresztül nagy sikerrel indult el a program.  
Osztatlan sikert aratott mind a gyermekek, mind a családok, szülık körében. Örül annak, hogy 
ebben a nehéz helyzetben folytatódhat tovább ez a program, mivel bebizonyosodott, hogy erre 
nagy szükség van. Március végén a program ismételten folytatódni fog. Arra kéri a 
programban résztvevıket, hogy maximálisan figyeljenek oda az uszoda higiéniájára, 
tisztaságára és rendjének a megtartására. 
 
Dr. Molnár Attila: Megkérdezi, hogy van-e további kérdés, észrevétel a képviselı-testület 
tagjai részérıl a napirenddel kapcsolatban? – megállapítja, hogy nincs. Kéri szavazzanak a 
határozati javaslat elfogadásáról. 
 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
 
18/2012. (III.8.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 

1. Komárom Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a 205/2011. számú  
      határozat 3. pontját hatályon kívül helyezi. 

       2.   A 205/2011. számú határozat 2. pontja helyébe az alábbi határozat lép:   
             Komárom Város Képviselı-testülete a 2012-es év költségvetésében a program  
             megvalósításához szükséges 1025000 Ft-ot, azaz egymillió-huszonötezer forintot  
             biztosítja. 

                       
Határidı:   azonnal 

    Felelıs:     Dr. Molnár Attila polgármester 
 
 
 
 



14. napirend: 
TIOP – 3.2.4 – 11/1 „Önkormányzati, állami, egyházi, nonprofit fenntartású Bentlakásos 
intézmények korszerősítése” és TIOP – 1.2.3/11/1 kódszámú „Könyvtári szolgáltatások 
összehangolt infrastruktúra-fejlesztése – „Tudásdepo Expressz” címő pályázati lehetıségek.                                                                  
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
               Molnárné Dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 
 
Dr. Molnár Attila: Megadja a szót Hornig Rudolfné alpolgármester asszonynak. 
 
Hornig Rudolfné: Elmondja, hogy mind a két pályázat 100%-os támogatással került kiírásra. 
Minimum 5 és maximum 8 millió forint összegben lehet pályázni. Mindegyik pályázat 
utófinanszírozású. Az elsı, amirıl korábban is tárgyaltak már, az idısek otthona, illetve 
otthonháza korszerősítése címet viseli. Ebben főtéskorszerősítés, ablakcsere, 
akadálymentesítés és az egyéb lakhatási körülményeknek a javítása szerepel, amiben 
lehetıséget tudnak biztosítani az intézménynek, valamint 10 férıhellyel szeretnék bıvíteni. A 
pályázathoz már elkezdték a tervezést, a hónap végére összeáll a teljes terv-dokumentáció. A 
beruházás költsége 180 millió forint támogatást tesz lehetıvé. A másik pályázatot a Jókai Mór 
Gimnázium szeretné beadni. Itt az iskolai könyvtár fejlesztése, informatikai infrastruktúra 
fejlesztés, illetve számítógépek, nyomtatók vásárlására lehetne lehetıség. Ez is 100% 
támogatottságot jelentene.  
 
Dr. Molnár Attila: Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai 
részérıl a napirenddel kapcsolatban? – megállapítja, hogy nincs. Kéri szavazzanak a 
határozati javaslatról. 
 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
 
19/2012. (III.8.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 
1.) Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni a TIOP – 3.2.4 -11/1 „Önkormányzati, 
állami, egyházi, nonprofit fenntartású bentlakásos intézmények korszerősítése” címő 
pályázaton.  
 
2.) Komárom Város Önkormányzata, mint a Jókai Mór Gimnázium fenntartója be kívánja 
nyújtani a TIOP-1.2.3/11/1 „Könyvtári szolgáltatások összehangolt infrastruktúra-fejlesztése 
– „Tudásdepó Expressz” pályázatot. 
 
Határidı:   azonnal 
Felelıs:    Dr. Molnár Attila polgármester 
 
 
15. napirend: 
Komárom Város Egyesített Szociális Intézmény szakmai dokumentumainak elfogadása.                                                                         
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
               Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 
Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy ez a napirendi pont magába foglalja például a Szakmai 
Programot, a Szervezeti és Mőködési Szabályzatot. Megkérdezi, hogy van-e kérdés, 



észrevétel a képviselı-testület tagjai részérıl a napirenddel kapcsolatban? – megállapítja, 
hogy nincs. Kéri szavazzanak a határozati javaslatról. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
 
20/2012. (III.8.) Komárom Város Képviselı-testület határozata 
 
            Komárom Város Képviselı-testületes elhatározta, hogy: 
 

1. Komárom Város Önkormányzatának Képviselı – testülete Komárom Város Egyesített 
Szociális Intézménye Szervezeti és Mőködési Szabályzatát a mellékelt formában 
jóváhagyja. 

2. Komárom Város Önkormányzatának Képviselı – testülete Komárom Város Egyesített 
Szociális Intézménye - Idısek Otthona szakmai programját a mellékelt formában 
jóváhagyja. 

3. Komárom Város Önkormányzatának Képviselı - testülete Komárom Város Egyesített 
Szociális Intézménye - Idısek Gondozóháza szakmai programját a mellékelt formában 
jóváhagyja.  

4. Komárom Város Önkormányzatának Képviselı – testülete Komárom Város Egyesített 
Szociális Intézménye – étkeztetés, házi segítségnyújtás, idısek nappali ellátása 
szociális alapszolgáltatások szakmai programját a mellékelt formában jóváhagyja.  

5. Komárom Város Önkormányzatának Képviselı – testülete Komárom Város Egyesített 
Szociális Intézménye – Hajléktalanok Átmenti Szállása és Éjjeli Menedékhelye 
szakmai programját a mellékelt formában jóváhagyja.  

6. Komárom Város Önkormányzatának Képviselı – testülete Komárom Város Egyesített 
Szociális Intézménye – házi segítségnyújtás szociális alapszolgáltatás szakmai 
programját a mellékelt formában.   

7. Komárom Város Önkormányzatának Képviselı – testülete Komárom Város Egyesített 
Szociális Intézménye - Idısek Otthona házirendjét a mellékelt formában jóváhagyja.  

8. Komárom Város Önkormányzatának Képviselı - testülete Komárom Város Egyesített 
Szociális Intézménye - Idısek Gondozóháza házirendjét a mellékelt formában 
jóváhagyja.  

9. Komárom Város Önkormányzatának Képviselı – testülete Komárom Város Egyesített 
Szociális Intézménye idısek nappali ellátása házirendjét a mellékelt formában 
jóváhagyja.  

10. Komárom Város Önkormányzatának Képviselı – testülete Komárom Város Egyesített 
Szociális Intézménye – Hajléktalanok Átmenti Szállása és Éjjeli Menedékhelye 
házirendjét a mellékelt formában jóváhagyja. 

 
      Határidı:   azonnal 
      Felelıs:     Dr. Molnár Attila polgármester 
 
 
16. napirend: 
A jelzırendszeres házi segítségnyújtás diszpécserszolgáltatás biztosítása.         
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
               Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 



Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy ennél a napirendnél az a cél, hogy a kistérségi társulással 
együtt mőködtetett rendszer diszpécserközpontja kerülne áthelyezésre az egyesített szociális 
intézményükhöz. Ennek az áthelyezése különbözı akadályokba nem ütközne, tehát a 
szolgáltatás fenntartása folyamatosan biztosítható lenne. Költséghatékonysági perspektívákat 
biztosítanak. Az intézmény el tudja látni ezt a feladatot, mint ahogy ez a beadványban is 
szerepel. Kérése az intézmény felé, hogy miután megtörtént az áthelyezés, akkor adjanak egy 
részletes tájékoztatót arról, hogy hányan veszik igénybe ezt a jelzırendszert és milyen jellegő 
problémák adódnak. Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai 
részérıl a napirenddel kapcsolatban? – megállapítja, hogy nincs. Kéri szavazzanak a 
határozati javaslatról. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
21/2012. (III.8.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 

1. Komárom Város Önkormányzata élve az önkormányzati tőzoltósággal kötött 
szerzıdés 5. pontjában megfogalmazott felmondási lehetıséggel a jelzırendszeres házi 
segítségnyújtás diszpécserszolgálati feladatainak ellátására kötött szerzıdést 2012. 
május 31-i hatállyal felmondja. 

2. Komárom Város Önkormányzata a 4.sz. mellékletben szereplı szerzıdést kívánja 
megkötni a Komárom-Bábolna Többcélú Kistérségi Társulással a jelzırendszeres házi 
segítségnyújtás feladatainak ellátására.  

 
     Határidı:   azonnal 
     Felelıs:     Dr. Molnár Attila polgármester 
 
 
17. napirend: 
Komárom-Esztergom Megyei Önkormányzat kérelme.                                 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
                Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 
Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy a tavalyi földrengés kapcsán érintett területek miatt döntött 
úgy az Önkormányzat, hogy 1 millió Ft-os támogatást nyújt a földrengési károk enyhítésére. 
Ezzel kapcsolatosan az a kérése a Megyei Önkormányzatnak - ahogy a határozati javaslatban 
is szerepel - a földrengési károk enyhítésén túl, más alapszabályban rögzített katasztrófák 
károsultjai részére is felhasználhassák a pénzösszeget. A Megyei Önkormányzat ezzel 
kapcsolatosan kéri módosítani az elszámolási határidıt.  
Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai részérıl a napirendi 
ponttal kapcsolatban? – megállapítja, hogy nincs. Kéri, szavazzanak a határozati javaslat 
elfogadásáról. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 10 igen 1 tartózkodási szavazattal az alábbi 
határozatot megalkotja: 

 
22/2012. (III.8.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 

1. Komárom Város Önkormányzatának Képviselı-testülete elhatározta, hogy hozzájárul, 
hogy a Komárom-Esztergom Megyei Önkormányzat a részére megítélt 1 000 000 Ft-os 
támogatást a földrengéskárok enyhítésén túl az alapszabályzatukban rögzített 
katasztrófák károsultjai részére is felhasználhassa. 



2. Az 1.000.000,- Ft támogatási összeg elszámolási határideje 2013. február 28.-ra 
módosuljon.  

 
 
   Határidı:   azonnal 
   Felelıs:     Dr. Molnár Attila polgármester 
 
 
18. napirend: 
Komárom-Esztergom Megyei Rendır-fıkapitányság kérelme.                        
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
               Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 
Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy ennél a napirendnél egy idıpont módosításról lenne szó. 
Az idei évben a támogatási pénzösszeget nem tudják a rendırség részére biztosítani, amit még 
a tavalyi évben garantálni tudtak. Az elıterjesztés lényege az, hogy túlórával illetve egyéb 
pénzeszközökkel tudják biztosítani azt, hogy minél több rendır járırözzön az utakon, 
legfıképpen az idegenforgalmi fıszezonban. A rendırkapitányság tájékoztatásul elmondta, 
hogy mindezt felmérve és tudomásul véve a tavalyi évben juttatott támogatási pénzösszegbıl, 
erre a célra még fel tudja használni. Az elszámolás határidejére még kérnek halasztást. 
Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai részérıl a napirenddel 
kapcsolatban? – megállapítja, hogy nincs. Kéri, szavazzanak a határozati javaslat 
elfogadásáról. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
23/2012. (III.8.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 
           1.   Komárom Város Önkormányzatának Képviselı-testülete hozzájárul, hogy a  
                 Komárom-Esztergom Megyei Rendır-fıkapitányság, Komáromi  
                 Rendırkapitányság a 2011 évben fel nem használt támogatást 2012 évben az  
                 eredeti célnak megfelelıen felhasználhassa. 
          2.    A 10.000.000 Ft támogatási összeg elszámolási határideje 2013.február 15.-re  
                 módosul. 
 
          Határidı:   azonnal 
          Felelıs:      Dr. Molnár Attila 
 
 
Dr. Molnár Attila: A Képviselı-testület zárt ülés keretében folytatja a munkáját. 
 
 

K. m. f. 
 
 
 
 

 
Molnárné dr. Taár Izabella       Dr. Molnár Attila 
    jegyzı           polgármester 


